
Zápis
z 11. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT

dne 22. 9. 2022

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:00 – 16:15
Přítomní: dle hlasovací  listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani prof. Křupka a Ing. Bednář
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Předání osvědčení novým členům AS FSI
2. Volba skrutátorů
3. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 10. řádného zasedání, plnění usnesení
4. Informace vedení fakulty, informace z grémií
5. Schválení náhradníků DK
6. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení
7. Stanovení termínu a programu příštího zasedání AS FSI
8. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal děkana doc. Hlinku a proděkany prof. Křupku a Ing. Bednáře.

ad 1) Předání osvědčení novým členům AS FSI

Členství v AS FSI ukončili Ing. Monsportová a Ing. Pavelka, novými členy se stávají L. Pažourek a
Ing. Navrátil, kteří na dnešním zasedání převzali osvědčení a krátce se představili.

ad 2) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Houfek.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Houfka.
Hlasování č. 1: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 1

ad 3) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 10. řádného zasedání, plnění
usnesení

Usnesení: AS FSI schvaluje program 11. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 10. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2

Plnění usnesení: Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.
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ad 4) Informace vedení fakulty, informace z grémií

doc. Hlinka:
- Počet zapsaných studentů do ak. roku 2022/2023:

Do BSP i NMSP se zapsalo výrazně méně studentů než v předchozích letech. Minulý týden
proběhlo zasedání zástupců strojních fakult ČR a SR, klesající počet studentů zaznamenaly
všechny strojní fakulty. I když celkově demografická křivka všech studentů VŠ má vzrůstající
tendenci, technické obory celkově zaznamenávají pokles.

- Kolegium rektora:
- 18. 10. navštíví VUT ministryně Langšádlová. Od začátku působení rektora Janíčka
proběhlo již několik návštěv ministrů a náměstků, pan rektor se snaží o zviditelnění VUT mimo
jiné i přímou komunikací s vládními představiteli.
- Reforma Ph.D. studia: předpoklad účinnosti od 1. 1. 2024, výše stipendia se bude odvíjet
od minimální mzdy. Rektor požaduje stejnou výši stipendia i pro studenty, kteří Ph.D. zahájili
před účinností reformy, v současné době se hledají řešení.
- HR Award: nejvíce připomínek bylo k výběrovým řízením, v současné době jsou již
všechna výběrová řízení vypisována i v AJ.
-     Pan rektor má v plánu projednání úpravy mzdových tarifů s účinností od 1. 4. 2023.
- Nadále probíhala jednání ohledně kritických oborů. FAÚ neoznačil žádný z oborů, na které
se fakulta dotazovala, za vyloženě kritický a výsledné rozhodnutí nechal na straně fakulty.
Pan děkan tedy informoval vedení VUT, že žádný z BSP a NMSP vyučovaných na FSI není
považován za kritický.
-     Je připravována nová směrnice na specifický výzkum.

- Nový akademický rok je poznamenám dvěma krizemi - covidovou a energetickou. Co se týče
covidové, nejsou na VUT platná žádná omezení, nicméně platí zákaz vstupu do budov VUT v
případě jakéhokoliv respiračního onemocnění. Na FSI proběhla diskuze ohledně streamování
přednášek. To bylo v posluchárnách ponecháno s tím, že jednotliví přednášející mají právo ho
případně vypnout. Na fakultě probíhá kampaň připomínající zásady zodpovědného chování v
době pandemie i mimo ni. Ohledně energetické krize dal rektor jasné stanovisko ve smyslu,
že zimní semestr proběhne prezenčně, předpokládá se omezení tepelného komfortu.
Výhledově fakulta uvažuje nad alternativními zdroji energií.

- Hodnocení vybraných výsledků VUT v modulu M1: s výsledky a porovnáním s ostatními
institucemi byli senátoři seznámeni pomocí grafického vyjádření. Výsledky VUT nejsou
uspokojivé, na kolegiu rektora byla diskutována opatření, která by měla směřovat k nápravě.

- Rekonstrukce: Probíhá stěhování dotčených ústavů, rekonstrukce provází některé problémy,
ne všichni dodavatelé dodržují dohodnuté termíny či kvalitu, pan děkan poděkoval všem za
trpělivost. Budova A3 byla převzata 31. 8., ale s vadami a nedodělky, které budou v
nastávajícím období postupně odstraňovány. V současnosti probíhá dodávka nábytku, měla
by být ukončena v průběhu října. Zajištění interiéru KH3 bude probíhat v samostatné zakázce.
V budově B2 začne příští týden dílčí rekonstrukce. Předpokládané zahájení rekonstrukce A2
a KH2 je 3. 10. Pan děkan dále seznámil senátory s omezeními v areálu v souvislosti s těmito
rekonstrukcemi - bude uzavřen prostor mezi budovami A2 a B2 až budově A3, lávka mezi A2
a B2 bude také uzavřena, nadále bude uzavřeno parkoviště u FEKTu.

V diskuzi se prof. Štětina vrátil k počtu zapsaných studentů s dotazem, zda existuje nějaká
analytika dat.
Pan děkan odpověděl, že odd. marketingu vypracovalo cca 40 stránkovou zprávu, další analýzu
zpracovává vnější dodavatel. Již nyní je ale patrné, že některé zvláště bakalářské programy nejsou
pro studenty atraktivní a je třeba diskutovat o tom, jakým způsobem zájem o ně oživit, otázkou je
např. už i samotný název některých programů.
Proděkan Bednář upozornil, že pokles studentů na tento ak. rok je sice dramatický, ve skutečnosti
je vlastně “odložený” o dva roky, protože v průběhu pandemie a následných opatření se v
předcházejících letech na FSI nekonaly přijímací zkoušky.
Prof. Spousta vyjádřil názor, že v současnosti "VUT nevzkvétá", jak je vidět z různých
mezinárodních hodnotících žebříčcích (např. hodnocení světových univerzit podle
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ShanghaiRanking - https://www.shanghairanking.com/rankings/arwu/2022). Pokud se ale VUT
bude snažit stát lepší univerzitou i z hlediska vědeckého výkonu, akademičtí pracovníci se budou
zabývat zajímavým a atraktivním výzkumem, na kterém se budou přímo podílet i studenti, tak
rozhodně osloví i vynikající studenty středních škol, kteří se pak ke studiu např. na FSI rádi
přihlásí.
Pan děkan připustil, že v současné době si v žebříčcích VUT nevede nejlépe, je si toho vědomo i
vedení univerzity a na  kolegiích rektora je tato problematika často diskutována.
Na dotaz doc. Záděry odpověděl pan děkan, že pokud je pokles studentů vykázaných v matrice
větší jak 10 %, má tato skutečnost dopad.
Na další dotaz z řad senátorů ohledně úbytku studentů odpověděl proděkan Bednář, že
marketingová studie zpracovává zvlášť údaje o prvních ročnících BS a zvlášť o vyšších ročnících,
obsahuje i srovnání s jinými školami.
Na dotaz ohledně kritických oborů v rámci doktorského studia odpověděl pan děkan, že v případě
přihlášky uchazeče, který by mohl podléhat sankcím, nejsou zatím stanovena jasná kritéria, v
rámci přijímacího řízení budou posuzovány případy jednotlivě.

Proděkan Bednář upozornil, že úprava studijních programů na další rok je cca o měsíc posunuta,
hlavní editace na 17. 10., hotové by měly být do 8. 11., od 14. 11. do 18. 12. je plánovaná editace
karet předmětů, na diskuzi je zkrácení tohoto termínu o týden.

Na dotaz doc. Návrata odpověděl pan děkan, že v rámci OP MŠMT probíhá příprava několika
celouniverzitních projektů, v září došlo k potvrzení projektu v rámci MPO, dále se připravují
projekty výzvy špičkový výzkum, v této výzvě byl stanoven maximální počet podaných projektů (za
VUT je počet vyčerpaný, FSI připravuje jeden projekt). Očekává se zahájení projektů Ph.D. Infra,
zaměřených na infrastrukturu pro DS.

Ing. Kosová:
- Začátkem září proběhly dva turnusy Předškolováku.
- Byla dokončena Pravidla pro studentské organizace na VUT.
- Na webu je k dispozici Příručka prváka (zatím ne v anglické verzi, ta je ale taky již

připravena).
- Připravuje se Příručka doktoranda.
- Novou místopředsedkyní SKAS VUT se stala Ing. Rovenská.
- 17. 10. proběhne Konference akademických senátorů.
- 9. 12. se uskuteční ples VUT.
- Na 16. 11. jsou naplánovány Strojařské schody.

RNDr. Popela:
- AS VUT:

Kvestorka prezentovala rozbor růstu nákladů na energie před zastropováním.
Daří se posilovat zastoupení VUT v různých grémiích (RVVI, AVU).

- RVŠ:
Bude pokračovat podpora ukrajinských studentů.
Senátorům bude zaslána prezentace JUDr. Valové k cenám energií a  k rozpočtu VŠ.

Prof. Štětina:
- Na výjezdním zasedání AS VUT byla prezentována ekonomická témata, všechny prezentace

mají senátoři k dispozici ve složce FK.
- AS VUT neschválil Dodatek statutu FIT, prof. Štětina okomentoval navrhované funkční období

ředitelů ústavů na jeden rok.
- Příští týden proběhne zasedání RVH.

doc. Roupec:
- Na zahájení schůzky k vypořádání připomínek k novele VŠZ vystoupil nám. Velčovský s

informací, že v současné době není povolen odjezd z Ukrajiny studentům bez platného
studentského průkazu, samostatné rozhodnutí o přijetí či potvrzení o studiu již není
akceptováno. Z ukrajinské strany byl vznesen požadavek, aby ukrajinským studentům bylo
přerušeno studium, to je ale dle platných předpisů možné pouze na žádost studenta. Sdělení
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bylo pouze prvotní informací, další postup bude vyjasněn za účasti MZV, MŠMT, ČKR, RVŠ.
Tyto informace doplnil proděkan Bednář, fakulta komunikovala s různými institucemi, klasický
průkaz studenta by mohl být vydán jiné osobě na základě plné moci a poté dopraven na
Ukrajinu, podle posledních informací vyžaduje ale ukrajinská strana průkazy ISIC, které musí
student vyzvednout osobně.

- Na jaře byla předložena novela VŠ a standardů pro akreditace. RVŠ na společných jednáních
Legislativní komise a Komise pro strategie projednala na několika zasedáních došlé
připomínky, 89 připomínek bylo po schválení PRVŠ předáno MŠMT. Ve dnech 8. 9. a 21. 9.
proběhla jednání zástupců MŠMT se zástupci RVŠ a ČKR k předloženým připomínkám, s
průběhem jednání doc. Roupec senátory podrobně seznámil.

ad 5) Schválení náhradníků DK

Návrh byl předložen na 9. zasedání, navrženi byli:
prof. Ing. Ivan Křupka, Ph.D.
Hlasování č. 4: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0
Ing. Cheney Quinn
Hlasování č. 5: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

ad 6) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení

ÚST 2 x asistent, 2 x odborný asistent
Zástupce AS FSI Ing. Houfek, náhradník Mgr. Hoderová
Hlasování č. 6: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 2
ÚADI 1 x odborný asistent, 1 x asistent
Zástupce AS FSI RNDr. Popela náhradník prof. Spousta
Hlasování č. 7: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 1

ad 7) Stanovení termínu a programu příštího zasedání AS FSI

Termín 12. zasedání byl navržen na čtvrtek 20. 10. 2022.

Návrh programu pro 12. zasedání AS FSI:
- Předložení zprávy o hodnocení výuky za LS 21/22
- Předložení směrnic pro přijímací řízení

Usnesení: AS FSI schvaluje termín a návrh programu 12. zasedání AS FSI na 20. 10. 2022.
Hlasování 8: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 2

ad 8) Různé

Doc. Záděra upozornil na vzrůstající byrokracii.
Pan děkan odpověděl, že některé věci musí fakulta plnit ze zákona, část oběhu dokumentů se dá
zjednodušit elektronizací, to je ovšem záležitostí CVISu a vedení univerzity.

Poté bylo zasedání ukončeno.
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Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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